

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်၊ ၂၈ / ၂၀၁၉

၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၉ ရက်
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်)

၁။ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်ကိုကျင့်သုံး၍ နှစ်နိုင်ငံအပြန်အလှန်အခွင့်အရေးမူ ကျင့်သုံးသော မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် နိုင်ငံခြားသံရုံးများနှင့် သံတမန်များက ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်များကို ပြန်အမ်းငွေထုတ်ပေးခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ဤအမိန့်ကြော်ငြာစာကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

၂။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၄၊ ပုဒ်မခွဲ (က) ဇယားအမှတ်စဉ် ၇၆ နှင့် ပုဒ်မ ၁၄၊ ပုဒ်မခွဲ (ဃ) ဇယားအမှတ်စဉ် ၂၄ တို့အရ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိမည့် နှစ်နိုင်ငံအကြား အပြန်အလှန်အခွင့်အရေးမူကျင့်သုံးသော နိုင်ငံခြားသံရုံးများ၊ သံရုံးငယ်များ၊ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများနှင့် ယင်းရုံးများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိမည့် ကုန်စည်နှင့်ဝန်ဆောင်မှုများမှာ နောက်ဆက်တွဲဇယားပါအတိုင်း ဖြစ်သည်။

၃။ အထက်အပိုဒ် ၂ ပါ ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိသူများအနေဖြင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၀ နှင့် အထက် သို့မဟုတ် ၎င်းတန်ဖိုးနှင့်ညီမျှသော မြန်မာကျပ်ငွေနှင့်အထက် ပြည်တွင်းတွင် ကုန်စည်ဝယ်ယူခြင်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုရယူခြင်းအတွက် ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ပြန်အမ်းငွေ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

၄။ ယင်းသို့လျှောက်ထားရာတွင် ပြေစာမူရင်း သို့မဟုတ် တာဝန်ခံမိတ္တူ(Certified Copy)၊ သံတမန် သက်သေခံကတ်ပြား (မိတ္တူ) ၊ သံရုံး၏ရုံးတံဆိပ်များ၊ သံတမန်နှင့် သံတမန် မဟုတ်သော သံရုံးဝန်ထမ်းများ အမှန်တကယ်သုံးစွဲကြောင်း သံရုံးအကြီးအကဲ သို့မဟုတ် သံရုံးဒုတိယ အကြီးအကဲ၏ထောက်ခံချက်နှင့်အတူ သတ်မှတ်ထားသည့် လျှောက်လွှာများတွင် ဖြည့်စွက်

လျက် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ (၃) လ တစ်ကြိမ် သတ်မှတ်ထားသည့် ကာလများ (ဒီဇင်ဘာလ/မတ်လ/ဇွန်လ/စက်တင်ဘာလ) အတွင်း လျှောက် ထား၍ ပြန်အမ်းငွေ ထုတ်ယူနိုင်သည်။

၅။ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ပြန်အမ်းရာတွင် အောက်ပါအတိုင်းလိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည် -

- (က) ပေးသွင်းငွေသည် ကျပ်ငွေဖြစ်ပါက ကျပ်ငွေဖြင့် ပြန်အမ်းရမည်၊
- (ခ) ပေးသွင်းငွေသည် နိုင်ငံခြားငွေဖြစ်ပါက ပေးသွင်းသော နိုင်ငံခြားငွေ အမျိုးအစား ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြန်အမ်းငွေထုတ်ပေးသည့်နေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က သတ်မှတ်သည့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းဖြင့် တန်ဖိုးဖလှယ်၍ ရရှိသော ကျပ်ငွေ ဖြင့်ဖြစ်စေ ပြန်အမ်းရမည်။

၆။ ဤအမိန့်ကြော်ငြာစာပါ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကင်းလွတ်ခွင့်များသည် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁ ရက်နေ့မှ စတင်အကျိုးသက်ရောက်စေရမည်။

(စိုးဝင်း)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

စာအမှတ်၊ စဘ/ဘဏ္ဍာ - ၂/၁/၂၉၅(၉၅)/၂၀၁၉
ရက်စွဲ ၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်

ဖြန့်ဝေခြင်း

နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံး

အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံး

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်ရုံး

နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာရုံး

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနအားလုံး

ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး

ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ရုံး

နေပြည်တော်ကောင်စီ

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်

တိုင်းဒေသကြီးသို့မဟုတ်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအားလုံး

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ရုံး

) မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ရုံး

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနရှိကျန်ဌာနအဖွဲ့အစည်းများအားလုံး

ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနသို့ မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်းကြေညာပေးပါ

ရန် မေတ္တာရပ်ခံချက်ဖြင့် ပေးပို့ပါသည်။

အမိန့်အရ

(ထွန်းထွန်းနိုင်)

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်

နှစ်နိုင်ငံအပြန်အလှန်အခွင့်အရေးမှအရ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုမည့် မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက်နိုင်ငံခြားသံရုံးများ၊
ကုန်စည်အမျိုးအစားများနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများ

စဉ်	မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် သံရုံးများ	ကုန်စည်အမျိုးအစားများ	ဝန်ဆောင်မှုများ
၁။	စင်ကာပူသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	သံရုံး၊ သံအမတ်ကြီးနေအိမ်၊ သံရုံးဝန်ထမ်းနေအိမ်များ ငှားရမ်းခြင်း။
၂။	ဗီယက်နမ်သံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	သံရုံးအကြီးအကဲ နေအိမ်နှင့် သံရုံး အဆောက်အဦ ငှားရမ်းခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ သံရုံးအကြီးအကဲ နေအိမ် နှင့် သံရုံးအဆောက်အဦအတွက် တယ်လီဖုန်းနှင့် အင်တာနက် သုံးစွဲခြင်း။
၃။	ဖိလစ်ပိုင်သံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	စားသောက်ဆိုင်၊ ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှု၊ ပစ္စည်းငှား ရမ်းခြင်း၊ အဆောက်အဦပြင်ဆင်ခြင်း (သံရုံး အတွက် သာ)။
၄။	ထိုင်းသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	သံရုံးအခမ်းအနားအတွက်ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှု၊ တယ်လီဖုန်းသုံးစွဲခြင်း။

စဉ်	မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် သံရုံးများ	ကုန်စည်အမျိုးအစားများ	ဝန်ဆောင်မှုများ
၅။	ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်သံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ကောင်စစ် ဝန်ရုံး၊ စစ်တွေမြို့။	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှု၊ စားသောက်ဆိုင်။
၆။	ပြင်သစ်သံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	အမျိုးသားနေနှင့် နိုင်ငံတော်အဆင့် ဧည့်ခံပွဲများ၊ သံရုံး အဆောက်အဦပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်းများ၊ ဆက်သွယ်ရေးဝန်ဆောင်မှုများ။
၇။	ဘရူနိုင်းသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	-
၈။	လာအိုသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	-
၉။	အင်ဒိုနီးရှားသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှု၊ စားသောက်ဆိုင်၊ ခန်းမငှားရမ်း ခြင်း၊ အခမ်းအနားသုံးပစ္စည်းများ ငှားရမ်းခြင်း၊ အ ဆောက်အဦ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း ။
၁၀။	ရုရှားသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	စားသောက်ဆိုင်၊ သံရုံး၊ ဝန်ထမ်းနေအိမ်များ ငှားရမ်း ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ဆက်သွယ်ရေးဝန်ဆောင်မှုများ။

စဉ်	မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် သံရုံးများ	ကုန်စည်အမျိုးအစားများ	ဝန်ဆောင်မှုများ
၁၁။	ဆော်ဒီအာရေဗျသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	
၁၂။	နော်ဝေသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	သံရုံး၊ သံအမတ်ကြီးအိမ် လုံခြုံရေးနှင့် သက်ဆိုင်သော ဝန်ဆောင်မှုများ၊ သန့်ရှင်းရေး ဝန်ဆောင်မှု၊ အဆောက် အဦ ငှားရမ်းခြင်းအတွက် အိမ်ခြံမြေအကျိုးဆောင်ခ များ၊ ယာဉ်ရပ်နား နေရာငှားရမ်းခ၊ ဝန်ထမ်း နေအိမ်၊ သံရုံး ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ဆောင်မှု။
၁၃။	အိန္ဒိယသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့။ အိန္ဒိယကောင်စစ်ဝန် ချုပ်ရုံး၊ မန္တလေးမြို့။ အိန္ဒိယကောင်စစ်ဝန်ရုံး၊ စစ်တွေမြို့။	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	ဝန်ဆောင်မှုအားလုံး။
၁၄။	ပါကစ္စတန်သံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှု၊ စားသောက်ဆိုင်၊ ပစ္စည်း ငှား ရမ်းခြင်း၊ အဆောက်အဦ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ဆက်သွယ် ရေးဝန်ဆောင်မှု၊ ကျန်းမာရေး နှင့် ပညာရေး ဝန်ဆောင်မှု။

စဉ်	မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် သံရုံးများ	ကုန်စည်အမျိုးအစားများ	ဝန်ဆောင်မှုများ
၁၅။	ကနေဒါသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှု၊ စားသောက်ဆိုင်၊ ပစ္စည်း ငှား ရမ်းခြင်း၊ အဆောက်အအုံ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ဆောင်မှု။
၁၆။	ဗြိတိန်သံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	သံရုံး၊ ဝန်ထမ်းများ၏ နေအိမ်များအတွက် တီဗွီ လိုင်စင်ခွန် ဝန်ဆောင်မှုများ။
၁၇။	ဂျာမနီသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	တယ်လီဖုန်း၊ အင်တာနက် ဝန်ဆောင်မှုများ။
၁၈။	နီပေါသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှု၊ စားသောက်ဆိုင်၊ ခန်းမ၊ အခမ်း အနားသုံး ပစ္စည်းများ ငှားရမ်းခြင်း၊ အဆောက် အအုံ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ဆောင်မှု။
၁၉။	ဩစတြေးလျသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	သံရုံးအဆောက်အအုံနှင့် သံရုံးအကြီးအကဲ နေအိမ် အသစ် ဆောက်လုပ်ပြင်ဆင်ခြင်း ဝန်ဆောင်မှု။
၂၀။	တရုတ်သံရုံး၊ ရန်ကုန် မြို့၊ တရုတ်ကောင်စစ် ဝန်ချုပ်ရုံး၊ မန္တလေးမြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	မော်တော်ယာဉ် ပြင်ဆင်ခြင်း၊ တယ်လီဖုန်း၊ အင်တာ နက်၊ ရုံးခန်း နှင့် နေအိမ်ငှားရမ်းခြင်း ။

စဉ်	မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် သံရုံးများ	ကုန်စည်အမျိုးအစားများ	ဝန်ဆောင်မှုများ
၂၁။	သီရိလင်္ကာသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	ဆေးရုံတွင် ကုသခြင်း နှင့် စားသောက်ဆိုင်။
၂၂။	ဆွစ်ဇာလန်သံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှု၊ စားသောက်ဆိုင်၊ ရေဒီယို၊ ရုပ်မြင်သံကြား၊ ဖုန်း၊ ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ဆောင်မှု။
၂၃။	အီတလီသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	အိမ်ငှားရမ်းခြင်း ဝန်ဆောင်မှုများ။
၂၄။	အစ္စရေးသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	သံရုံးဧည့်ခံပွဲ၊ သံရုံးတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် အခြား ဝန်ဆောင်မှုများ။
၂၅။	တောင်ကိုရီးယားသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှု၊ စားသောက်ဆိုင်၊ နေအိမ်၊ ဆက်သွယ်ရေးဝန်ဆောင်မှု(ရုံးသုံး)။
၂၆။	ဂျပန်သံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	သင်္ဘောဝန်ဆောင်ခ၊ သံရုံးအဆောက်အဦ ဆောက် လုပ်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ငှားရမ်းခြင်း၊ ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ဆောင်မှု။

စဉ်	မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် သံရုံးများ	ကုန်စည်အမျိုးအစားများ	ဝန်ဆောင်မှုများ
၂၇။	အမေရိကန်သံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့စသည်ဖြင့်)။	လေကြောင်းလိုင်း (Airline)၊ ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှု၊ စားသောက်ဆိုင်၊ တည်းခိုခန်းခ၊ ကားငှားရမ်းခြင်း၊ လုံခြုံရေးဝန်ဆောင်မှု၊ လေယာဉ်လက်မှတ်၊ အိမ်ရာ၊ ဆက်သွယ်ရေးဝန်ဆောင်မှု။
၂၈။	ဆားဘီးယားသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	စားသောက်ဆိုင်၊ ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှု၊ အဆောက် အဦ၊ ပစ္စည်းငှားရမ်းခြင်း၊ စက်ပစ္စည်း၊ ယာဉ် ယန္တရား များ ငှားရမ်းခြင်း၊ အဆောက်အဦ၊ ဥယျာဉ်၊ ပရိ ဘောဂများ၊ ယာဉ်များ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ စက် ပစ္စည်းများ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ အမှိုက်နှင့် သန့်ရှင်းရေးဝန်ဆောင်မှု၊ လူ နှင့် ပစ္စည်းသယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ပုံနှိပ်ခြင်းဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှု၊ နည်းပညာပိုင်းနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ယူ စောင့်ရှောက်ခြင်းဝန်ဆောင်မှု၊ ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ဆောင်မှု။
၂၉။	ကမ္ဘောဒီးယားသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	

စဉ်	မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် သံရုံးများ	ကုန်စည်အမျိုးအစားများ	ဝန်ဆောင်မှုများ
၃၀။	မလေးရှားသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ ဓွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	-
၃၁။	အီဂျစ်သံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ ဓွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	-
၃၂။	ကူဝိတ်သံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ ဓွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	-
၃၃။	ဘရာဇီးသံရုံး၊ ရန်ကုန်မြို့	ကုန်စည်အားလုံး (စားသောက်ကုန်စည်၊ စိုက်ပျိုး၊ ဓွေးမြူရေး ကုန်စည်၊ ရုံးသုံးကုန်စည်၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကုန်စည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲခ၊ စက်သုံးဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့ စသည်ဖြင့်)။	-